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I medfør af § 36, stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg 
følgende spørgsmål til Landsstyret:

Spørgsmål til Landsstyret:

På baggrund af min deltagelse på seminaret vedrørende sælskind 
d. 13. oktober 2008 ønsker jeg at fremsætte følgende spørgsmål til 
Landsstyret:

1. Hvilke initiativer har Landsstyret taget som en konsekvens af 
bestræbelserne i EU omkring vedtagelsen af et importforbud af 
sælskind?

2. Hvilke planer har Landsstyret i forbindelse med EU-parlamentets 
snarligt forestående vedtagelse? 

3. Hvilke initiativer har Grønlands Repræsentation i Bruxelles taget 
med hensyn til informations- og lobbyvirksomhed, og hvilke planer 
foreligger der for fremtiden?

4. Hvorledes har Grønlands Repræsentation i Danmark været 
indlemmet i arbejdet i forbindelse med informations- og 
lobbyvirksomhed, og hvorledes agter man at benytte 
Repræsentationen i fremtiden?

5. Hvorledes vurderer Landsstyret EU-kommissionens forslag til et 
importforbud, herunder afsnittet i forslaget omhandlende Inuit 
undtagelse for at opnå en særlig tilladelse til at indføre sælskind? 

6. Har Landsstyret planer om i højere grad at inddrage Landstinget i 
forbindelse med fremtidige væsentlige initiativer i andre lande, 
herunder i EU’s medlemsstater, omkring forslag med indvirkning på 
forhandlingerne med Danmark  - og hvorledes ser disse planer i 
givet fald ud?

7. Hvilke planer foreligger der for en oplysningskampagne i Grønland i 
forbindelse med det varslede importforbud af sælskind til EU  og 
andre lande? 

(Landstingsmedlem Ane Hansen, Inuit Ataqatigiit)

1



Begrundelse:

Vi følger i Inuit Ataqatigiit bestræbelserne i EU med henblik på indførelsen 

af et importforbud af sælskind og vi er af den overbevisning, at 

Landsstyret med det formål at undgå at vore fangere bliver hårdt ramt på 

deres erhverv må iværksætte en langt kraftigere lobbyvirksomhed. På 

baggrund af en nøje vurdering af denne sags øjeblikkelige stade 

fremsætter vi i dag disse spørgsmål til Landsstyret, idet vi også er af den 

overbevisning, at initiativerne fra Grønland bør være langt mere 

slagkraftige.     

 

Great Greenland har allerede mærket de negative konsekvenser af det 

målrettede arbejde inden for EU omkring forslaget om importforbud af 

sælskind, og denne sag vil få katastrofale følger for vores fangererhverv i 

det tilfælde, vi ikke forstærker vores indsats.
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